
 

 

 

        2025  – יתדבר היו"ר
ועד הנבחר של ארגון מנתחי ההתנהגות בישראל, ברצוני לסכם את הפעילות שלנו, עם  ובתום שנה של כהונתי כיו"ר ה

של הארגון המקצועי   לפעילותובראייתי,    ,התחומים המשמעותיים   3 -ועד. אתייחס ל והפנים לשנת הכהונה הבאה של ה

 , שנמצאת בראש מעייננו. הסדרת המקצוע  , ולבסוף,הקהילההתקשורת עם , השכלת המשך : שלנו

 

א גם התחום שלנו התמודדנו    חולפת כי בשנה הזכיר  תחילה  עם אחת התקופות הקשות שידעה המדינה. מן הסתם 

ועבודתנו כמנתחי התנהגות דרשה הסתגלות בהתאם. מסגרות חינוכיות ומסגרות טיפוליות נסגרו לתקופות  הושפע, 

דומים לאלה שמצאנו בתקופת   נדרשנו למצואחוו שיבושים תכופים. פעמים רבות  ו/או  ממושכות   יצירתיים,  פתרונות 

פינוי מהבית, מעבר   וגם פתרונות חדשים, שנותנים מענה למצב המיוחד של מלחמה: בן משפחה מגוייס,  הקורונה, 

ולמלחמה הארוכה, משבר מתמשך של אזעקות, חדשות איומות   7.10  -לאיזור מגורים חדש, תכנים מציפים הקשורים ל 

ועוד   ורוצה להאמין, שהצלחנו לעמוד במחוייבות שלנו כמנתחי התנהגות, למטופלים, להורים, מקו  ועוד.מדי בוקר,  וה 

מצידו של הארגון המקצועי שלנו, בשנה הזו פורסם פרוטוקול ניתוח התנהגות בחירום בנושא   .למודרכים ולסטודנטים 

כניסת ילדים עם צרכים מיוחדים למרחב המוגן, פתיחת שעות ייעוץ למנתחי התנהגות הזקוקים לסיוע בימי המלחמה  

 המורכבים, והרצאה בנושא ניהול עצמי בשעת חירום למנתחי התנהגות. 

 

אחד מתפקידיו של   בראייתי,.  למנתחי התנהגות  השכלת ההמשךסיכום השנה הוא  ב אליו אתייחס    התחום הראשון

מחקרים חדשים,   –ימשיכו להתפתח, ללמוד, ולהחשף למתחדש בתחום הידע  ו  לדאוג לכך שחבריארגון מקצועי, הוא  

  משפיעים על המקצוע.ה בקליניקות ובאקדמיה עמיתים היכרות עם עבודתם של תוכניות התערבות מעניינות, ו

בהמשך, ועד כנס שנתי מקצועי מעניין.  ומיד עם בחירת ה  ,בשנה שעברה  פיקה ה  –   דיטה, לי ואורית :  ועדת פיתוח מקצועי

 מחו"ל. מהארץ והרצאות רבות בזום, עם מיטב המרצים דאגה הועדה לקיים אחת לכמה שבועות 

. היה מחזק מאד באולם ובזום קיימנו אותו באופן היברידי  לשמחתנו,    ,מוצלח מאד. הפעם   ,, קיימנו כנס שנתי נוסף בינואר 

 . ולחיבוקים אמיתיים לשיחות עמיתים נים אל פנים פ להפגש

רבים   ואורחים  ובב   השתתפוחברים  במחמאות  כנסים  אותנו  וזיכו  רלוונטיים    נושאים שבחרנו  על  הרצאות  מעניינים, 

, סיפרו שנהנו מצפייה בזמן אמת   בהרצאות   השתתפואחרים, שלא    .השורה הראשונהן  שבחרנו במרצים מעל  ומחדשים, ו

 .ניתנות לרכישה באתרעדיין , חלקן שלהןבהקלטות 

 תוכניות להרצאות מעניינות מאד בהמשך, חלקן כבר בתהליכי הבשלה מתקדמים! כבר יש לועדה 

 

. פרסמנו באתר, בקבוצת הוואצאפ, בדף קהילת מנתחי ההתנהגות עם    התקשורתבו עסקנו השנה היה    התחום השני

והזמנות   תוכן מקצועי מגוון, . פרסמנו גם  הפייסבוק, ובקבוצות חברתיות בתחום הזמנות להרצאות ולכנסים השנתיים

המקצועי  לארגון  גם  להצטרפות  פרסמנו  בהשתייכות  שהמקורי  סרטון  .  החשיבות  את  ובתמיכה    ,מקצועי לארגון  ציג 

 בפעילות של ארגון מנתחי ההתנהגות בישראל.  

לעתים קרובות    תיפקדה. ועדה זו  ספיר ונופר   –מסורות  ה, והמתנדבות  לי וסימונה:  ועדת דוברות  על הפרסומים ניצחה

 ...עם הקהילה "בשם ועד הארגון" עם פרח ורוד על קשר בלוח זמנים צפוף, כדי לשמור 

 פעם נוספת, והוא ממשיך להיות מתוחזק באופן שוטף   אתר האינטרנט  שודרגועד הנוכחי,  ובנוסף, בתקופת כהונת ה

ולי של    בניהולם  יכולים ליהנות מהם הוספנו לאתר חומרים מקצועיים    .אבישי  נעלה רוב,  בק.  חשובים, שחברי הארגון 

 העבודה עליה נמצאת בעיצומה. , שמערכת ייחודית  לאתר

 

עבורנו    משמעותיעדכון זה    ., שכולנו כל כך מייחלים לההסדרת המקצועולעדכון החשוב כל כך עבור הקהילה בנושא  

ועדת לשהיתה  השנה  . אתאר את ההתמודדות הלא פשוטה  דוהיווס נוכח השקיפות שחרתנו על דגל הארגון עם  הוועד,  

 . וכי אביבה, אילנית ואנ בה חברות  – הסדרה ה 

 

  



 

 
הקודמיםאתחיל   וחצי  ...   בפרקים  כשנתיים  ל לפני  בכנסת  חוק  הצעת  לחוק    הכנסת הגשנו  התנהגות  ניתוח  מקצוע 

מטעם    נשכרלוביסט ש  קידם ההצעה  את   ואחרים.וק, פיזיותרפיה  ריפוי בעיס,  קלינאות תקשורת   כמו ,  מקצועות הבריאות 

אך בשל הכהונה   תהליך החקיקה התקדם היטב  ., באיחוד שנקרא: אמנ"הבשיתוף עם היל"ה  ,הארגון הקודם   -מנת"ה  

  . הכנסת  ההתפזר עברה לצערנו רק קריאה טרומית ואז הקצרה של ממשלת השינוי, היא 

 

היה צורך להתחיל מבראשית, כיוון שכאשר כנסת נבחרת מחדש, רק חוק שעבר    הכנסת הנוכחית,  בחירתה שלעם  

 .לקריאה שניה ושלישית   החדשהממשיך בכנסת  ,בקריאה ראשונהבכנסת קודמת 

  7.10  -הבהמשך נוכח  הרפורמה המשפטית ושל  בלה  יתחבראשיתה של הכנסת הנוכחית התעכבנו בחידוש הפעילות,  

עד  ווה   הן בכהונת עד הקודם, וובכהונת הו  הןהמלחמה. בתקופה הקשה והארוכה הזו, לא המתנו בחוסר מעש.    פרוץו

  ת.ובכנס במשרד הבריאות  עם גורמים חשובות להמשך תהליך ההסדרה התייעצויות ופגישות  הנוכחי קיימנו

 . ת עם היווסדו של ארגון מנתחי ההתנהגות בישראל, שמנו את הטיפול בהסדרת המקצוע בראש סדר העדיפויו

 !שלנו מטרה החשובה ביותר של הארגון המקצועיכאנחנו רואים את ההסדרה 

להעביר את   מאמץלחדש את הבכל זאת  החלטנו  לעיסוק במקצוע שלנו,    לא היתה פנויההכנסת הנוכחית  ש  כך, על אף

הלוביסט שליווה אותנו בהגשת הצעת החוק  שכרנו שוב את    , דרך חקיקה.הבריאות מקצועות  המקצוע לחוק    הכנסת חוק  

והקודמת  זהות באמצעותו  קידמנו  ,  חוק חדשות  הוגשה  לקודמת   שתי הצעות  אחת  וולדינגר ביוזמתנו  .  מיכל  ח"כ  ע"י 

ההצעות    )אופוזיציה(.  "יש עתיד " ע"י ח"כ טטיאנה מזרסקי מביוזמתנו  , ושניה הוגשה  )קואליציה(  "הציונות הדתית" מ

והחגים. הקיץ  פגרת  לפני  הכנסת,  של  הקודם  במושב  רקע    הוגשו  בהתנגדויות  על  נתקלנו  הנוכחית,  הכנסת  הרכב 

המקצוע   ו  צד מלהסדרת  מסויימים  כנסת  זאת,  מצד  חברי  מבחוץ.  עליהם  המשפיעים  ל   מפניגורמים  הגדרת שכיוונו 

 לימודי בתוספת  לפחות    תואר ראשון אקדמי  -מקצועות בריאות אחרים  נדרש ב ל   גבוהים, בדומהסטנדרטים  המקצוע ב 

בהתאם לדרישות  להתעקשות על הסדרת המקצוע  או תואר שני בניתוח התנהגות.  בניתוח התנהגות  המשכיים    תעודה

רבים    ההאל  התנהגות  מנתחי  המעסיקות  מהעמותות  הן  תמיכה  במשרד   –קיבלנו  מקצוע  מגורמי  והן  ואותי,  אלו"ט 

 הבריאות. 

הנוכחיות  הפוליטיות  שבנסיבות  אפשרות   משהבנו,  המקצוע    אין  להסדרת  חוק, להביא  הצעת  את    במסגרת  חידשנו 

 . הגשת הצעת חוק נוספת שתתאפשר  עד  כמובן    את . ז הכרה במקצוע במסגרת המשרד משרד הבריאות לשם    עם המגעים  

תמיכה  ל   –המובילים בשוק  הפרטיים    הביטוחים הרפואיים מול  ו  הסדרים מול קופות החולים על    נשוב לעבוד מקביל,  ב 

   .שירותי ניתוח התנהגות במסגרתם ב

 

 ?  ת מקצוע ניתוח התנהגותלהסדר  אתם- ומה יכולה להיות תרומתכם

 . שכבר גייסתם לא מעט - סבלנות

 ,  כארגון מקצועי שאנו מקווים שתמשיכו לתת בנו  -אמון 

 : הסדרת המקצוע שלנוביותר אמון בנכונות שלנו לעבוד קשה להשגת המטרה החשובה 

   – מצידכם  החשובה ביותרוהתרומה 

 ת מנתחי ההתנהגות בישראל. קהיל  מייצג את ששאנו הגוף  ,את הלגיטימציה לכך שנותנת לנו  -  בארגוןחברות 

 גם בשנה הקלנדרית הזו, תודה לכל מי שכבר נרשם כחבר ארגון מנתחי ההתנהגות 

. ושכנעו  בעצמכם   רשמוה  אנחנו צריכים אתכם כדי להיות חזקים יותר בקידום התחום.  אני רוצה לומר:  נרשם   שטרם מי  ל ו

 . שבהצטרפות   החשיבות את  הבהירו להם  ולהצטרפות  עבירו להם את הקישור  ה  .גם הם   מנתחי התנהגות נוספים להרשם 

 

  ,בקרובולהשבת כל החטופים  - ובתקווה            !תודה לכולכם        

 ,ובנפשהפצועים בגוף כל להחלמת 

                    .הביתה בשלום שלנו החיילים כל ולחזרת 

 D-BCBAפז, -ד"ר סיגל תדהר 

יו"ר ועד ארגון מנתחי ההתנהגות בישראל      


